
Jaarverslag Plaatselijk Belang over het jaar 2022

Het lijkt bijna onze vaste gewoonte om in ieder jaarverslag te melden dat wij een druk
bestuursjaar hebben gehad. Met nog iets meer nadruk geldt dat ook voor 2022. Ook de
conclusie dat wij graag nog meer zichtbaar resultaat hadden gehad is niet nieuw. Veel
van onze activiteit bestaat uit papierwerk, informeren en herhaaldelijk overleg. En de
omstandigheden  kunnen  beter.  Bijvoorbeeld:  de  problemen  bij  onze  belangrijkste
gesprekspartner,  de gemeente Achtkarspelen,  zijn bekend.  Ook wij  merken daarvan
gevolgen. 

Maar  positieve  ontwikkelingen  mogen ook  genoemd  en  zijn  wij  tevreden  met  het
nodige dat wel tot stand kwam. Opvallend is dat wij met steeds meer zaken bezig zijn.
De overheid vraagt toenemend om een betrokken burger. Wij mogen onszelf daarvan
een voorbeeld noemen. Net als voorgaande jaren is het niet mogelijk een compleet
overzicht  te  schetsen  van  ons  werk.  Dat  is  te  veel  gevraagd.  Wij  hopen  dat  onze
maandelijkse  informatie  in  dorpsblad  De  Binnenste  Buiten  daar  al  in  voorzag  en
voorziet.

Ons werk bestaat uit een breed aantal  onderwerpen die alle met leefbaarheid en de
toekomst te maken hebben. Daarbij kunnen we gelukkig dikwijls een een beroep doen
op de ondersteuning door dorpsgenoten.  Ook u kunt,  zonder lid van het bestuur te
hoeven worden, ons helpen. Laat uw bereidwilligheid weten op ons eigen mailadres:
pbbuitenpost@gmail.com

Het gewone bestuurswerk
In de regel vergadert het bestuur elf maanden op de eerste dinsdag daarvan. In het
afgelopen jaar bleek dit regelmatig niet genoeg en werden extra vergaderingen ingelast.
Wij geven hierover elke maand een verslag in dorpsblad De Binnenste Buiten in de Van
de bestuurstafel op pagina 3.

Het  bestuur  probeert  zoveel  mogelijk  contact  met  partijen  en  belanghebbenden  te
hebben. In het afgelopen jaar werd bijvoorbeeld het overleg met de raadsfracties weer
opgepakt. In november spraken wij als laatste van de fracties met de PVV en FvD. Het
heeft bijna drie jaar geduurd om alle partijen een keer om de tafel te krijgen. Zonder
twijfel waren het toch allemaal nuttige momenten. Reden om te proberen het gesprek
met deze belangrijkste beslissers in de gemeente voort te blijven zetten.



Niet vaak, misschien zelfs te weinig, hebben wij een gesprek met de burgemeester en/of
wethouders.  Het  vaste  jaarlijkse  bezoekmoment  van  B&W  werd  zelfs  twee  keer
uitgesteld door de Corona. Wij weten nu dat we als het nodig is rechtstreeks contact met
hun kunnen zoeken. Dat zijn we zeker van plan.

Wij  worden  regelmatig  door  de  gemeente  Achtkarspelen  om  onze  mening  met
bijbehorend  overleg  gevraagd  over  actuele  zaken.  Toerisme  en  recreatie,  de
ontwikkeling van Lutkepost en de nieuwe Omgevingswet zijn voorbeelden. Dit vraagt
ook extra tijd in de avonduren van een grotere of kleinere afvaardiging.

Het  bestuur  bemiddelt  ook  bij  verschillende  lastige  verkeerssituaties  in  ons  dorp.
Overleg  vond  onder  meer  plaats  met  buurtbewoners  van  de  Jeltingalaan,  de
Kuipersweg en betrokkenen bij De Groenkamp en verkeersambtenaren.

Een eerste contact met Plaatselijk Belang Kollum werd in de herfst van het vorig jaar
gelegd. Beide dorpen delen genoeg zaken om meer samenwerking nuttig te laten zijn.
Een vervolg staat in de planning.

Een goede uitvoering van het bestuurswerk is de aanleiding voor aanpassing van onze
Statuten.  Wettelijke  regels  op de privacy (AVG) en verantwoordingsplicht  (WTBR en
UBO) zijn dwingend. Maar ook gewijzigde omstandigheden sinds de laatste aanpassing
in 1984 zijn een reden. Een voorbeeld is de beschikbaarheid van internet. Ook armslag
om  ons  bestuur  compleet  te  kunnen  houden  speelt  mee.  Wij  hebben  wel  de
toestemming van de meerderheid van onze leden nodig om dit te mogen doen.

Federatie Plaatselijk Belangen Achtkarspelen 
Tweemaal per jaar komen wij met de Plaatselijk Belangen van de overige 10 dorpen van
Achtkarspelen bijeen. Doel is het uitwisselen van informatie en waar mogelijk samen
optrekken. Voorbeelden zijn het herstel van  Historische Wandelpaden en de mogelijke
buslijn Kollum-Buitenpost-Surhuisterveen.  

Bestuurssamenstelling
Elke vereniging lijdt onder de stress van het compleet houden van het bestuur - ook wij.
Maar op dit moment zijn wij  bijna weer compleet. Marianne Rigter hernam in januari de
stoel  van  de penningmeester.  Loes  van  Denderen  (voorzitter),  Tilly  Kuipers  (tijdelijk
secretaris en vice-voorzitter), Ingrid Rittersma, Gerben Stellingwerf en Theo Bakker zijn
de overige leden. Johan Kootstra stelt zich in de ledenvergadering weer beschikbaar als
secretaris. Verdere aanvulling is natuurlijk welkom!

Geldzaken
De financiën van Plaatselijk Belang zijn gezond. PBB heeft zelfs een behoorlijke reserve
opgebouwd. Toch heeft het meeste van dit spaargeld een bestemming. De Bûtenposter
Mobyl,  de dorpstuin en diverse andere zaken zullen een behoorlijke greep in de kas



doen. Reden tot een contributieverhoging is er dus niet, maar het blijft een overweging
in ons achterhoofd. 

De Binnenste Buiten
Dorpsblad de Binnenste Buiten is ondertussen haar 24e jaargang ingegaan. Dus volgend
jaar is er reden voor een feestje! De voorbereidingen zijn al in gang. Nog steeds mag het
blad zich prijzen met de trouwe steun van veel lokale middenstanders en bedrijven.
Zonder hen kon de drukpers immers niet  draaien.  De samenstelling van redactie en
bezorgers verandert regelmatig, maar wordt nog opgelost. Een harde kern wordt telkens
weer aangevuld met nieuwe medewerkers.

Beheer Leefbaarheidsfonds
Verschillende van de activiteiten in ons dorp doen een graag en terecht beroep op dit
fonds.  Het  geld  komt  van  de  gemeente,  wij  beheren  het.  Naast  enkele  incidentele
aanvragen  zijn  Sinterklaas,  het  Concours  Hippique,   de  Zomerlichtroute-,  de
Winterlichtroute- en de Feestcommissie vaste gebruikers.

Werkgroepen en Commissies
De toegenomen activiteiten zijn voor het bestuur aanleiding om ze meer in werkgroepen
onder te brengen. Een overzicht van onze deelnames en initiatieven.

De Initiatiefgroep Wonen Buitenpost
Al  drie  jaar  lang  zijn  wij  als  bestuur  bij  deze  groep  betrokken.  Het  streven  is  de
woningbouw in ons dorp vlot te trekken. Een niet eenvoudige klus, maar er lijkt hoop
aan de horizon te gloren.

De Centrumgroep
PBB  was  vanaf  het  begin  van  de  planvorming  voor  de  herinrichting  van  ons
winkelcentrum betrokken. Ook hier zijn veel hordes te nemen. Wij hopen toch dat dit jaar
resultaat zichtbaar wordt.

Bûtenpost mobyl
In de herfst van 2022 werd op initiatief van PBB een groep actief die een aanvulling wil
bieden op het vervoer van minder mobiele mensen. Deze Bûtenposter mobyl wil het
gebruik  van een  elektrische auto  tegen  gering tarief  mogelijk  maken.  Het  is  nog in
onderzoek maar we zetten ons ervoor in.

De Sociale kaart-werkgroep
Dit  viertal  brengt  de  voorzieningen  in  ons  dorp  in  kaart  en  denkt  na  over  de
toekomstbestendigheid van de zorg. De kans is groot dat hun denkwerk in de toekomst
tot nieuwe acties op het gebied van welzijn zal leiden.

De Groep Groen Buitenpost



PBB is met een 7-tal enthousiaste Buitenposters bezig met het plan om fruitbomen in het
straatbeeld  te  plaatsen  en  een  een  dorpstuin  in  te  richten.  In  de  herfst  wordt
waarschijnlijk voor de eerste keer de schop, letterlijk, in de grond gestoken.

Gebiedsfondscommissie
Als  PBB  hebben  wij  ook  een  stem  in  de  verdeling  van  het  Gebiedsfonds.  Deze
subsidiepot wordt door de Energiecoöperatie Buitenpost beheerd, het geld komt uit de
opbrengst van zonnepark Sinnegreide op de Swadde.

Participatietafel Lutkepost
De  gemeente  Achtkarspelen  laat  inwoners  meepraten  over   toekomst  van  het
plangebied Lutkepost 2 voor woningbouw. Ook hier proberen wij van nut te zijn. 

4 mei-comité
Al jaren nemen wij deel aan de organisatie van de 4-mei-herdenking in ons dorp.

Het aanzicht van ons straatbeeld
De zwerfvuilruiming
Zwerfvuil  is  vanouds  een  blijvende  zorg voor  PBB.  Wij  zijn  blij  dat  de  regelmatige
ruiming nu wordt gegarandeerd door de gemeente. PBB doet de coördinatie van de vijf
jaarlijkse schoonmaakrondes.

Welkomstborden en plantenbakken
De welkomstborden zijn tijdens de feestweek vernieuwd. Ze geven een positieve en
fleurige  boodschap  mee  aan  de  bezoeker.  De  regelmatig  ververste  plantenbakken
eronder onderstrepen het.

Hekwerk âlde smidse
De  sloop  van  de  woning  en  smederij  en  Noordhof  was  aanleiding  voor  een
herinnerings-idee bij ons bestuur. De smidse, als plek van ontmoeting, was jarenlang
bijna een sociaal centrum waar gezelligheid en gesprek hoogtij voerden. Met een op 21
april verwelkomd hekwerk proberen we iets daarvan te bewaren. U kunt het bekijken om
de beuk in het nieuwe perk voor de Poiesz-supermarkt

Graffitiwerk bij het station
Wij denken al langere tijd na over betere aanblik van het stationsgebied. Met name de
bestaande graffiti willen we vervangen door iets met een sympathieker uitstraling. We
hebben al in principe toestemming van ProRail, de uitvoering lijkt over niet te al te lange
tijd te komen.

Voorjaarsbloembollen
De afgelopen twee jaren hebben wij als bestuur enkele malen daadwerkelijk de schop in
de  grond  gestoken.  De  gemeente  beurs  betaalde  de  meeste  van  de  duizenden



bloembollen bij de ambulancepost, rotondes en zwembad gepoot. Onze bijdrage aan
een hopelijk fleurig begin van het voorjaar.

Andere
Zoals gezegd, niet al onze activiteiten zijn hier besproken. Wij hopen niettemin dat deze
indruk voor zich spreekt. Voor vragen kunt u ons uiteraard mailen op:
pbbuitenpost@gmail.com.

Verslag Jaarlijkse Algemene Ledenvergadering Plaatselijk Belang 
Buitenpost op 22 maart 2022
Plaats: in de gezamenlijke ruimte van het appartementencomplex 

De Buitenhof aan de Keurloane 2 te Buitenpost.
Aanvang: 19.30 uur

Aanwezig: 50 personen incl. voltallig bestuur
Gastsprekers: Ineke van de Wolf, Auke Attema, Nathan Doorenbos, Geert

Veenstra 

1. Opening
Voorzitter Loes van Denderen opent de vergadering. Alle aanwezigen krijgen een 
hartelijk welkom. 
Het voltallig bestuur wordt aan de leden voorgesteld met een korte omschrijving 
wie waar mee bezig is voor Buitenpost.
Na het huishoudelijk gedeelte zullen Auke Attema (voorzitter IWB), Geert Veenstra 
(Projectleider bouw kassencomplex), Nathan Doornbosch (Tinyhouses) en Ineke de 
Wolf(bewoner KeurLoane) een korte presentatie houden.  

De aangegeven agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.
Alle stukken ter bespreking zijn te lezen via de PowerPoint presentatie door de 
secretaris en liggen ook verspreid over de tafels.

2. Jaarverslag 2019,2020 en 2021:
Johan vertelt ons, aan de hand van een PowerPointpresentatie, over de 
hoogtepunten waar we ons als PBB t/m 2021 mee bezig hebben gehouden.
*Een foto van de Roskam uit 1920: 1e officiële ALV van het Plaatselijk Belang roept 
bij veel leden herinneringen op.
*Veel informatie over de activiteiten van het bestuur kan men vinden in de 
maandelijkse uitgave van dorpsblad Binnenste Buitenpost.
*Tot slot de informatie over het emailadres van PBB en de nieuwe website.

Verslag ledenvergadering 2019
Het verslag ligt ter inzage op de tafels. 
Er zijn geen vragen over het verslag. Hierna wordt het verslag goedgekeurd.

3. Financieel verslag 2022
*I.v.m. het aftreden van André van der Laaken is Marianne Rigter bereid gevonden 
om het penningmeesterschap over te nemen. 
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*Marian heeft het jaaroverzicht inzichtelijk gemaakt. Zij laat ons eerst een overzicht 
van de inkomsten en uitgaven zien. Duidelijk is hoeveel en waarvoor er is 
gereserveerd.  Ook de specificatie van de uitgaven uit het Leefbaarheidsfonds staan
genoteerd.  Tot slot wordt de balans door Marian toegelicht.
*Op de reservepost staat een behoorlijk groot bedrag. De leden wordt gevraagd 
met ideeën te komen in het belang van het dorp, zodat de reservegelden goed 
besteed kunnen worden. De secretaris meldt een aantal projecten die het bestuur 
op de actielijst heeft staan komend jaar: De Dorpstuin, Het Groene Boekje, 
Buitenpost Mobyl etc. Als deze projecten aan de orde komen, zal de informatie 
hierover te lezen zijn in de Binnenste Buitenpost.  
*Er zijn ongeveer 900 betalende leden. Het streven is dit aantal uit te breiden naar 

1000 leden. 
Een nieuw lid kan nog altijd rekenen op een gratis prachtig boek over Buitenpost.

De overzichten zijn vanuit de ALV duidelijk. Er worden geen vragen gesteld. 
*De financiële stukken worden goedgekeurd.
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4.  Bevindingenkascommissie en benoeming nieuwe kascommissie:
Wiep Speulman doet verslag van de controle. Zij heeft samen met Lydeke 
Zandbergen de boeken gecontroleerd. Alles zag er netjes uit en is met grote 
zorgvuldigheid samengesteld.  Complimenten voor de oude en nieuwe 
penningmeester. Wiep stelt dan ook voor om de penningmeester decharge te 
verlenen.  

Nieuwe kascommissie: Wiep Speulman en Jack Hoving
1. Lidmaatschap blijft € 5,00 per jaar.  
2. Bestuursleden krijgen jaarlijks een kleine vergoeding,  zo ook in 2022.

5.  Bestuurszaken:
*Afgetreden in 2019:  Marianne Rigter, in 2020 John Orie en in 2021 Ans van der 

Tempel en 
  André van der Laaken.
*Aangetreden in 2020 Gerben Stellingwerf Alg. lid, 2021 Ingrid Rittersma Alg. lid, 
  per 1 januari 2022 Marianne Rigter Penningmeester.
*Het bestuur is bezig met nieuwe statuten en de Wet Bestuur en Toezicht 
rechtspersonen.
  In het najaar 2022 zullen opnieuw de leden worden uitgenodigd. De statuten 
worden dan 
  ter goedkeuring aan de ALV voorgelegd.

De voorzitter doet een beroep op de aanwezigen dat het bestuur nog graag twee 
bestuursleden kan gebruiken: Elke 1e dinsdag van de maand van 19.00 – 21.30 
houden we vergadering in het Koartling. 
U bent van harte welkom!

Het bestuur van het Plaatselijk Belang Buitenpost bestaat uit zeven leden t.w.:
Voorzitter: Loes van Denderen
Secretaris: Johan Kootstra
Penningmeester: Marianne Rigter



Vicevoorzitter:Tilly Kuipers Kamminga
Algmeen lid: Ingrid Rittersma, Theo Bakker, Gerben Stellingwerf

De voorzitter staat hierna stil bij zaken zoals:
- de goedkeuring van de raad voor het nieuwe Centrumplan
- de opvang van vluchtelingen algemeen en de Oekraïense vluchtelingen in het 

bijzonder
 
6. Uitreiking dorpsonderscheiding ‘de Sulveren Brims’

Een traditionele hoogtepunt vanavond is de uitreiking van de dorpsonderscheiding 
De Sulveren Brims. 

Dit jaar valt deze eer te beurt aan iemand die niet op de voorgrond wil staan, maar 
wel heel actief is

voor Buitenpost t.w. Jan van der Bij als vrijwilliger in de EHBO-vereniging. 
Jan geeft EHBO-lessen, Reanimatielessen en heeft gezorgd voor de komst van AED-

apparatuur.
Onder luid applaus spelt Ingrid hem de Sulveren Brims op vergezeld met een 
prachtige bos bloemen. 

7. Rondvraag:
     - De Bibu staat eerder op de Website dan dat hij rondgebracht is. 
       Johan maakt de webbeheerder hierop attent
     - Klacht over rommel rondom de glasbakken. Tilly meldt dit aan de gemeente maar 
klachten kunnen
       ook via de app “Fixi” of een invulformulier via de website van de gemeente 
worden doorgegeven.
     -Bruggetje met de te steile kant aan de Buitenposter Vaart: Punt voor 
klachtenformulier.
     Verder geen vragen.

De voorzitter sluit het officiële gedeelte van de vergadering om 20.15 uur
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 In de pauze doet een ieder zich te goed aan een hapje en drankje
 Na de pauze wordt overgegaan tot het thema “Wonen” met de 

volgende sprekers:

Ineke van de Wolf:
Zij vertelt hoe het gebouw “De Nederlandse Algemene Keuringsdienst” (voor 
aardappelen), later als antikraakpand, werd omgetoverd tot een prachtige 
appartementencomplex van 14 appartementen waarbij het bestaande gebouw is 
gebruikt. De appartementen zijn allemaal verschillend met veel lichtinval.

Alle werkzaamheden incl. noodzakelijk onderhoud in en rond het complex wordt 
door de gezamenlijke bewoners verzorgd. Hiertoe is ook een Huishoudelijk 
Reglement opgesteld.

Auke Attema:
Als voorzitter van de Initiatiefgroep Wonen Buitenpost steekt Auke rap van wal met 
een Power Pointpresentatie.



 Er wordt in het kort een beeld geschetst over jarenlang krimpbeleid
*Senioren en starters vertrekken omdat er geen woonruimte voor handen is.
*Enquête door het IWB heeft duidelijk gemaakt dat vooral jonge mensen 
voorlopig geen zicht op een woning hebben.
*Er zijn gemiddeld 20 huizen gebouwd in B’post vanaf het jaar 2000
*Tot nu toe alleen in B’post ruim 400 woningzoekenden via de SWA 

 Dan toch positief nieuws over het Wonen in Buitenpost:
*Diverse schetsen worden ter inzage verspreid over de bebouwing van het 
voormalige
  kassencomplex.
*Ook de bouwtekening op de “Lits-Locatie” te zien vanaf de Halbertsmastraat 
kwam aan de orde.
*Hier wordt nog dit voorjaar gestart met de voorbereidingen van de bouw van 
16 woningen.

 Verder zijn de volgende mogelijke bouwlocaties besproken zoals:
Lutkepost, v/d Brug locatie, “Achter de Dyken”, De weilanden tussen de 
tennisbaan en de ijsbaan op West en Herbranda.

     Het IWB houdt nauw overleg met Wethouder Jouke Spoelstra en de Provincie.

Nathan Doornbos:
Nathan is een voorvechter voor Tiny Houses en hoopt voet aan de grond te krijgen 
met zijn ontwerp.
Het huis dat hij samen met zijn vriendin heeft ontworpen wordt in een mooie 
presentatie toegelicht.
 Zijn credo: goedkoop in aanschaf, zuinig, minimalistisch en duurzaam.

Geert Veenstra:
*Projectleider Kassencomplex. Geert vertelt over zijn bedrijf. Hij heeft een notariële 
achtergrond.
*10 jaar geleden  het Kassencomplex terrein aangekocht, gesprekken met de 
gemeente 8karspelen
  heeft vier jaar geduurd.
*Geert is blij met de samenwerking met het IWB
 eind van dit jaar/begin volgend jaar realiseren: 

a. woonbestemming b. infrastructuur c. start website en bouw.

Alle sprekers worden hartelijk bedankt met bloemen. Als dank voor de gastvrijheid 
voor het gebruik van de locatie, wordt Ineke v/d Wolf extra verrast met een 
luchtfoto in kleur uit 1989 van de Keurloane, aangeboden door Johan.

 


